
 מרכז הארץ הוא הנכס החשוב ביותר
 לישראל בזירה הגלובלית

 פרופ׳ עמירם גונן

 מכל מה שהוצג ב״כנס ירושלים" ברור כי קיימת הסכמה כללית שאם יוחלט

 על הפרטה חשוב שהיא תהיה מבוקרת, מידתית ובמשורה. יחד עם זאת, ברצוני

 להציג עמדה שיש בה תנועה נגד הזרם. דובר הרבה על הצורך לחזק את הנגב

 והגליל ומובן שקרן קימת מחויבת לזה והיא מוכנה להקריב קורבן וללכת עם

 קרקעותיה לנגב ולגליל ולנסות להציע אותן למי שירצה להתיישב עליהן.

 אינני חושב שהקרקע היא הפתרון לחיזוק הנגב והגליל. לדעתי, צריך לשנות

 את החשיבה, ותוך שאנו עוסקים ברפורמה קרקעית אסור לשכוח שחלק גדול

 מהקרקעות נמצא במרכז הארץ ואלו הזמן וההזדמנות לעשות שידוד מערכות

 במרכז הארץ. כי עמ כל הכבוד לאלה שמדברים על מדינת תל אביב לטובה

 או לרעה, צריך להבין שבסופו של דבר המרכז הוא הנכס החשוב ביותר של

 ישראל בזירה הגלובלית. אם אנחנו מחזיקים מעמד בזירה הגלובלית, זה לא בגלל

 היאחזויות בדרום או בצפון, אלא בגלל ההצטופפויות במרכז. המרכז הוא הקטר

 העיקרי של המדינה והוא סובל מאוד מבלגן קרקעי גיאוגרפי. חובתנו לתת את

 הדעת, יחד עם גורמי התכנון, איך אנחנו משכללים את מרכז הארץ כדי שיוכל

 לעמוד בתחרות הגלובלית.
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